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Jak już informowaliśmy walne zebranie delegatów 
NSZZ "Solidarność" w PG odbyło się 26 listopada br. 

Zebranie dokonało wyboru przewodniczącego i człon
ków Komisji Zakładowej. Kierownictwo uczelni re
prezentował prof. Zbigniew SZCZERBA. W dniu 17 
grudnia br. Komisja Zakładowa NSZZ "Solidarność" 
w PG wybrała w tajnym głosowaniu Prezydium Ko
misji Zakładowej, w następującym składzie: Tadeusz 
KOLENDA - Przewodniczący KZ  (wybrany 26 listo- 

da br.), Bogusław NIEM KIEW ICZ - Vice Prze
wodniczący ds. Interwencyjnych, Bożena HAKUĆ - 
Sekretarz, Przewodniczący Podkomisji ds. Organiza
cyjno-Informacyjnych, A ndrzej W IŚNIEW SKI - 
Skarbnik, A ndrzej ŁUCZAK - Przewodniczący 
Podkomisji ds. Pracy i Płacy, Romuald W IERZBO
WSKI - Przewodniczący Podkomisji ds. Socjalnych i 
BHP, Ryszard MOSAKOWSKI - Członek Prezy
dium ds. Kontaktów z Krajową Sekcją Nauki, Tade
usz SZYMAŃSKI - Przewodniczący Podkomisji ds. 
Współpracy ze studenta 1._______  ,_________

Zakończony został otwarty konkurs na stanowisko 
DYREKTORA BIBLIOTEKI GŁÓW NEJ PG. 

Spełniono wszystkie wymogi proceduralne wynikają
ce z ustawy o szkolnictwie wyższym oraz statutu 
naszej uczelni. Warto przypomnieć, że dyrektora bib
lioteki głównej, po przeprowadzonym konkursie, po
wołuje rektor, po zasięgnięciu opinii senatu, spośród 

andydatów przedstawionych przez radę biblioteczną, 
która w tym przypadku pełniła rolę komisji konkurso
wej. W grudniu br. Senat PG, w głosowaniu tajnym 
wyraził opinię popierającą kandydaturę (znaczną licz
bą głosów "za") mgr Janiny. LIGMAN - starszego 
kustosza dyplomowanego, dotychczasowego dyrekto
ra Biblioteki Głównej naszej uczelni. Rektor prof. 
Edmund W ITTBRODT podpisał stosowny akt po
wołujący Panią mgr Janinę LIGMAN na stanowisko 
dyrektora politechnicznej biblioteki głównej.

Laureatem tegorocznej nagrody Wydziału IV Na
uk Technicznych GDAŃSKIEGO TOWARZY

STWA NAUKOWEGO został dr inż. Zbigniew 
LUBOŚNY z Katedry Systemów Elektroenergetycz
nych Wydziału Elektrycznego. _________________

Znowu "cięcia"  finansowe. Prorektor ds. Nauki 
prof. Zbigniew SZCZERBA w piśmie z 11 grud

nia br. potwierdził informację o zawieszeniu wpłat 
dotacji na badania własne i działalność staw  ą. 
Stało się to za przyczyną telefonogramu z Komitetu 
Badań Naukowych. Na badania własne - kwota wnio
skowana wynosiła 14.874 min zł. (przyznano -10.731

min zł.) natomiast przekazano naszej uczelni 7.200 
miń zł. Na działalność statutową wnioskowaliśmy 
kwotę 24.169 min zł. (przyznano - 24.520 min zł) a 
otrzymaliśmy 18.300 min zł. Przekazane dotychczas 
kwoty stanowią całość dotacji w 1991 r.

Evnia 12 grudnia br. odbyło się kolejne posiedzenie 
/K O M IS JI DS. INFORMATYZACJI PG po

święcone kwestii nabycia licencjonowanego oprogra
mowania M S  D O S  i komputeryzacji Biblioteki 
Głównej PG. W czasie zebrania inż. L. ZIĘBORAK 
przedstawił koncepcję systemu informatycznego dla 
biblioteki oraz uzasadnił celowość dalszych zakupów 
wzmacniających biblioteczną sieć komputerową. Ko
misja zaakceptowała dalszy kierunek prac nad syste- 
męm bibliotecznym i proponowane zakupy sprzętu 
komputerowego, zwracając uwagę na konieczność za
pewnienia docelowo współpracy systemu bibliotecz- 
negó z UNIX-owq siecią uczelnianą.______________

Prof. Robert SZEWALSKI przewodniczący Od
działu Polskiej Akademii Nauk w Gdańsku prze

k a za ł re k to ro w i n asze j u c ze ln i p ro f. E. 
W ITTBRODTOW I wykaz spotkań naukowych 
sponsorowanych przez organizację NATO (INTER
NATIONAL SCIENTIFIC EXCHANGE PROGRAM
MES - PROVISIONAL OF 1992 MEETINGS) oraz 
informację o możliwościach uczestnictwa w progra
mach naukowych NATO pracowników ńaukowych z 
Europy Środkowej i Wschodniej (PARTICIPATION 
IN NATO SCIENCE PROGRAMMES - Information 
fo r  Residents o f Central and Eastern European Coun
tries). W liście do rektora prof. SZEWALSKI poin
formował, że materiały te otrzymał Oddział PAN w 
Gdańsku od sekretarza NATO ds. Nauki i Ochrony 
Środowiska p. J.DUCUING’a w Brukseli. Wykaz 
spotkań oraz notatkę o możliwościach uczestnictwa 
otrzymali dziekani wszystkich wydziałów naszej 
uczelni. Szczegółowych informacji udziela Oddział 
Gdański Polskiej Akademii Nauk tel. 41-90-15.

Już dwukrotnie w ostatnim półroczu 1991 r. Polite
chnice Gdańskiej drastycznie  obcięto dotację na 

dydaktykę, badania własne i działalność statutową. 
Pierwszy raz we wrześniu br. o około 13 mld. zł. 
Kolejny raz 10 grudnia br., kiedy to kierownictwo 
uczelni zostało poinformowane, że dotacja została 
zmniejszona o około 12 mld. zł. Reasumując, budżet 
PG został zmniejszony o około 24,8 mld.zł. W dniu, 
kiedy piszemy tę informację prawdobodobnie wydatki 
naszej uczelni powinny zbilansować się z przychoda
mi (na zero). Będzie to jednakże zależało od tego, czy



wyniki badań naukowych zostaną sprzedane w 
planowanej wysokości na rok 1991 (dotychczas sprze
dano za 12 mld.zł. na 34 mld.zł. planowanej) Z nieofi
cjalnych informacji - otrzymanych z MEN - wynika, 
że dotacja budżetowa może być znacznie obniżona. 
Mówi sie nawet o 50% cięciach. W konsekwencji 
może to oznaczać, że w styczniu może starczyć tylko 
na place i realizacje zobowiązań rzeczowych na po
ziomie minimalnym. Perspektywa głębsza na 1992 r., 
w związku z prowizorium budżetowym, obowiązują
cym jeszcze w 1991 roku pozostaje bardzo niejasna.

Na wniosek Senackiej Komisji ds. Ogólnych Senat 
PG 18 grudnia br. pozytywnie zaopiniował urno

we o współpracy z DYREKCJĄ SZKOLNICTWA 
WYŻSZEGO FRANCE TELECOM._______________

Wreszcie po długotrwałych dyskusjach, doszło do 
kompromisu z Samorządem Studentów PG w 

sprawie poprawek do uchwalonego w lipcu przez Se
nat PG nowego REGULAMINU STUDIÓW. Ostatecz
na redakcja została zatwierdzona przez Senat PG 18 
grudnia br. z mocą obowiązującą od 1 października 
1991 r. Miedzy innymi wprowadzono nową ocene 
określającą wynik studiów - DOŚĆ DOBRA.

A ^rinister Edukacji Narodowej poinformował rekto- 
l Y l r a  naszej uczelni, że Akademicka Oficyna Wy
dawnicza w Lublinie rozpoczęła z końcem listopada 
br. wydawanie ogólnopolskiego, środowiskowego 
czasopisma pt. „PRZEGLĄD AKADEMICKI". W 
piśmie tym czytamy, że: „Będzie to dwutygodnik, 
wydawany w nakładzie 25 tys. egzemplarzy, w całości 
poświęcony żywotnym sprawom szkól wyższych w kra
ju  i za granica". Zachęcając do współpracy z tym 
nowym czasopismem, redaktor tego pisma - podpisa
nego przez ministra prof. Roberta GŁĘBOCKIEGO 
- zapomiał podać adres wspomianej oficyny wydaw
niczej. Dzwoniliśmy przeto do Lublina i niestety na 
UMCS, nikt nie mógł nam podać adresu redakcji tego 
nowego czasopisma akademickiego. Sądzimy, że 
sprawa sie wyjaśni (zainteresowane są wydziały na
szej uczelni).

W dniu 13 grudnia 1991 r. odbyła sie KONFE
RENCJA ARCHITEKTURY OKRĘTÓW, któ

rej przewodniczył doc. Witold ARKUSZEWSKI. 
Konferencja została zorganizowana przez zespół pra
cowników Katedry Architektury Morskiej i Przemy
słowej dla uczczenia uzyskania przez prof. Witolda 
URBANOWICZA tytułu i godności doktora honoris 
causa Politechniki Gdańskiej. W konferencji udział 
wzięli przedstawiciele Centrum Techniki Okrętowej, 
polskiego przemysłu okrętowego, Wyższej Szkoły 
Morskiej, pracownicy PG oraz przedstawiciele prze
mysłu okrętowego RFN. Ogółem wygłoszono 6 refe
ratów i komunikatów.

Z okazji 40-lecia pracy naukowej prof. Jacka 
MARECKIEGO, Katedra Elektroniki i Gospo

Informacje zebrał i opracował: 
Jerzy Kulas - Biuro Rektora, tel. 17-10

darki Energetycznej Wydziału Elektrycznego PG zor
ganizowała sympozjum naukowe pt. "Planowanie i 
eksploatacja systemów zaopatrzenia w energie", które 
odbyło sie w dniach 21-22 listopada br.

W wyniku konkursu, od 1 stycznia 1992 r„ obo
wiązki dyrektora administracyjnego Wydziału 

Budownictwa Lądowego obejmie mgr inż. Józef 
POCHROŃ. ______________________________

W czytelni INFORMACJI NAUKOWEJ BIBLIO
TEKI GŁÓWNEJ (Gm Gł. - parter) można ko

rzystać z materiałów informacyjnych przekazanych 
Politechnice Gdańskiej przez Ambasadę Republiki 
Federalnej Niemiec. Z materiałami tymi powinny za
poznać się osoby mające zamiar podjąć studia w Nie
mczech a także kandydaci do stypendiów instytucji i 
rządu RFN.

CHOINKA NOWOROCZNA dla naszych dzieci 
zostanie zorganizowana w Auli PG w dniu 10 

stycznia 1992 r. Z Komunikatu Działu Socjalnego i _ 
dowiadujemy się że: „Zaproszenia na imprezę choin
kową dla dzieci od 3 do 12 lat, na które rodzice 
pobierają zasiłek rodzinny w PG należy odebrać 
w terminie od 23 grudnia br. do 8 stycznia 1992 r."

K olejna Konferencja Rektorów Wyższych Uczelni 
Technicznych odbędzie się w dniach od 16 do 17 

stycznia 1992r. w Wyższej Szkole Inżynierskiej im. 
K. Pułaskiego w Radomiu. Przewidywana tematyka 
spotkania przedstawia sie następująco: 1. Strategicz
ne kierunki zmian W wyższym szkolnictwie technicz
nym, 2. Reforma wyższego szkolnictwa technicznego 
- studia inżynierskie i magisterskie, 3. Finansowanie 
szkół wyższych w tym: kryteria przyznawania środków 
na działalność dydaktyczną, badawczą i pomoc mate
rialną dla studentów, 4. Wymiana poglądów w zakre
s ie  p o szu k iw a n ia  p r ze z  u c ze ln ie  środków  
pozabudżetowych, 5. Ustawa o szkolnictwie wyższy 
- ewntualne kierunki zmian.

Prof. Adam SYNOWIECKI 13 stycznia 1992 r.
wygłosi w ramach POLITECHNIKI OTWARTEJ 

wykład na temat: Nauka w oczach humanisty (sala 300 
GM.GŁ.)_____________________________________

KLUB SENIORA Politechniki Gdańskiej organi
zuje w dniu 18 stycznia 1992 r. SPOTKANIE  

OPŁATKOWE w Auli PG.______________________

Z ostatniej chwili: w dniu 23 grudnia br. Komitet 
Badań Naukowych zmienił swoją wcześniejszą 

decyzję, pozostawiając wysokość środków na bada
nia własne i statutowe we wcześniej przyznanych 
wysokościach (wg. stanu wrześniowego br.).

Dużo radości oraz samych sukcesów a takie 
uporu w przezwyciężaniu codziennych 

trudności - życzymy w NOWYM 1992 ROKU.

Redakcja techniczna, skład i druk: 
Zakład Poligrafii PG. - 450 egz.



natorzy oraz osoby zainteresowane współpraca z 
uczelniami z krajów EWG w ramach programu TEM- 
PUS.________________________________________

W poniedziałek 2 grudnia br. odbyła się w Mini
sterstwie Edukacji Narodowej w Warszawie

narada prorektorów ds. kształcenia wszystkich uczelni 
z kraju. W naradzie wzięło udział kierownictwo MEN 
i przedstawiciel Rady Głównej Szkolnictwa Wyższe
go. Politechniko Gdańską reprezentował prorektor 
prof. Aleksander KOŁODZIEJCZYK. Wiceminister 
prof. Roman DUDA przedstawił sytuację i perspekły-

ti'on- 
¥

i liczyć na poprawę. lyl 
91 w kraju) nie jest zadłużona (w tym Politechnika 
Gdańska). MEN nie ma możliwości pomocy tym zadłu
żonym uczelniom. Wskazano również na sytuację, któ
rą można określić jako katastrofalną, gdyż tylko 8% 
młodzieży w Polsce w wieku pomaturalnym rozpo
czyna studia (RFN - 30%. Wielka Brytania - 3.1%. 
natomiast Japonia i USA powyżej 40%). Według opty
mistycznych prognoz MEN, ten współczynnik powi
nien wzrosnąć w Polsce do 20% w 2000 roku. Będzie 
to jednak możliwe - jak zaznaczył prof. R.DUDA - 
jedynie poprzez zmiany organizacyjne naszego szkol
nictwa wyższego, gdyż dotychczasowy system jest bar
dzo kosztowny i wolno reagujący na zmiany. 
Konieczne jest rozszerzenie kształcenia dwustopnio
wego również na uniwersytetach.

W środę 4 grudnia br. Senat PG w głosowaniu 
tajnym poparł wniosek Wydziału Elektroniki 

o mianowanie prof. Henryk^ WlfeRZ-BY nastimnwi-
sko profcsot a zwyczajnego w Politechnice Gdań
skiej, Warto przypomnieć, że p-of WIERZBA -est 
doktorem honoris causa Uniwersytetu w Culu - Finlandia.

Katedra Budownictwa Wodnego Wyd- niu Kydro- 
te-chniki PG, zorgamzow da uroczystą sesję z oka

zji 70 - rocznicy urodzin \ 50 - lenia pracy dydafcL rzno 
- naukowej s t  wyki mgr inż. Zbigniewa NOWAKA, 
która odbyła się 6 grudnia br.

Cerstr m Ochrony Środowiska (Center for Er 
mental Studies) CENVÏG -TEMPUS rozpt 

nabór na wyjazdy zagraniczne studentów i pracow
ników na: studia, podnoszenie kwalifikacji i prakty
ki w ramach szeroko pojętej ochrony środeGGia 
Wyjazdy do Uniwersytetu w Roskil.de (Dania) : Wol
nego Uniweisytetu w Berlinie odbędą się W semestrze 
letnim. Szczegółowe informacje i ankiety znsjdyją 
się w dziekanatach. [>odatkowe informacje w siedzi
bie Centrum, pok. 265 Gmach Główny, te!. 13-7;
------------1 " •  ----------------------- i  ■' 1— --- ---------------------------------------------------------------------------------------------

W księgami w Politechnice Gdańskiej można kupić 
książkę ptPIndustry, Environment and Régional 

Deyelopment in Poland"':Jest to antologia 5 projektów 
studenckich na temat przejścia od gospodarki planowej 
do rynkowej, przygotowanych w Uniwersytecie w Ro- 
skilde (Dama). ______________

INFORMUJEMY, źe od 1 lutego 1992 roku nastąpi 
vacat na stanowisku SEKRETARKI REKTORA 

Politechniki Gdańskiej’. Kandydatki na to stanowisko - 
z oczywistych względów - powinny spełniać określone 
kryteria, wynikające ze specyfiki tej pracy jak np. : miło

Informacje zebrał i opracował:
Jerzy Kulas - Biuro Rektora, tel. 17- /0

powierzchowność, znajomość pracy związanej z pro
wadzeniem sekretariatu rektora, w miarę poprawne po
sługiwanie się językiem angielskim itp. Informacji 
udzielają: Dział Osobowy teł.11 - 65 i Biuro Rektora 
teł. 17-10.

Na wniosek Przewodniczącego Komitetu Reda
kcyjnego Wydawnictwa Politechniki Gdańskiej 

prof. Zbigniewa CYWIŃSKIEGO, rektor podjął de
cyzję o uruchomieniu z dniem 1 stycznia 1992 
roku now ego w ydaw nictw a naszej uczelni 
pí/'ABSTRACTS OF DISSERTATIONS". Będą 
tam, publikowane, raz do roku, czterostronicowe anglo
języczne skróty prac doktorskich i rozpraw habilitacyj
nych zakończonych przyznaniem odpowiednich stopni 
naukowych w Politechnice Gdańskiej. Prawie wszy
stkie wydziały naszej uczelni i Instytut Nauk Ekonomi
cznych i Humanistycznych pozytywnie ustosunkowały 
się do tej inicjatywy.

1/  ończący się rok 1991 został ogłoszony przez ONZ 
V jąko ROK POSWIF/TONY PAMIF<CI 1TWOR- 

CZOS’CI Wolfgana Amadeusza MOZARTA. W dniu 
5 grudnia br. minęła dwusetna rocznica śmierci tego 
genialnego kompozytora. Politechnika Gdańska, speł
niając swoją funkcje kulturotwórczą, w ramach POLI
TECHNIKI OTWARTEJ - POLITECHNICZNYCH 
WIECZORÓW MUZYCZNYCH, z inicjatywy 

! J.M.Rektora prof. E.WITTBp 9DTA i CHÓRU PG, 
odbyły się w Auli PG dwa ;paniałe KONCERTY 
MOZARTOWSKE. W piątek 6 grudnia br. MSZA c- 
mol w wykonaniu: SCHOLA CANTORUM GEDA- 
NENSIŚi CHÓRU POI ¡TECHNIKI GDAŃSKIEJ 
oraz SŁUPSKIEJ ORKIESTRY KAMERALNE.?. 
Dyrygir^ał Bohdan .¡ARMOLO VICZ. Natomiast w 
poniedziałek 9 grudnia wysłuchaliśmy z ogromnym 
zruszeniem "REQUIEM D - moll KV 626" oraz 

“ADDAGIO" na smyczki op.l 1 - Samuela BARBE
RA w wykonaniu: SĆHOLA CANTORUM GEDA- 
N EN SIS, ORKIESTRY SY M FO N ICZN EJ  
FILHARMONII BAŁ < V CKIEJ pod dyrekcią Jana 
ŁUKASZEWSKIEGO.____________ ‘ _____
"O ektor prof.E.WITTBRODT wyraził zgodę na zor
uj Fganizowanie przez Oddział firmy Universal Ele
ktronik Import Oesselschaft m.b.H. na terenie 
Politechniki Gdańskiej seminarium na temat apara
tu y naukowej polecanej przez Universal Elektro
da fs Im port, am erykańskiej firmy Keiihłey. 
O dbędzie się ono > 6 stycznia 1992 roku. (prswdobo- 
Jobnie w sali 300 Gmachu Głównego). Podobne se
minarium zorganizowane dwa lata temu cieszyło się 
dużym zainteresowaniem pracowników naszej uczelni.
yak oń czy i’ się pierwszy konkurs projektów ba- 
>l_zdawczych zorganizowany przez Komitet Badań 
Naukowych. Ogółem zgłoszono 9.599 prac. Prawie 
2009 uzyskało ocenę pozytywną. Politechnika zgłosiła 
i 91 projektów, 51 zaakceptowano (ogólna wartość 
projektów 32,15 mld). Najbliższy konkurs rozpoczy
na się 1 stycznia 1992 roku.
t y  okazji ŚWIĄT BOŻEGO NARODZENIA. 
.¿Ladużo zdrowia i tak bardzo potrzebnego  
Nam optymizmu tyczymy wszystkim pracowni
kom i studentom naszej Almae Mater\_______
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